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Duši má každý. Lépe řečeno všechno.

Od obyčejného kamene až po lidskou 
bytost. Protože lidských duší je v aktu
álním čísle časopisu Silverius plno, na 
titulní stranu jsme vybrali duši nelid
skou -  ovšem člověku sloužící, a to 
duši od trakaře. Snímek tak naznaču
je, že následující stránky tematicky 
spjaté právě s duší všemožného 
významu budou jedna velká jízda.
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Slovo rektora
Vážené kolegyně, vážení kolegové, milé stu
dentky, m ilí studenti,

opět je před námi závěr roku a s ním i čas pro 
bilancování a zamyšlení nad tím, co nám tento 
rok přinesl a co pro nás znamenal. Nebojím se 
říci, že rok 2017 byl v životě naší univerzity zlo
movým či historickým. Díky velkému úsilí řady 
akademických a neakademických pracovníků se 
v jeho průběhu podařilo naší univerzitě získat 

více než m iliardu korun navíc к  běžným rozpočtovým prostřed
kům. Nyní je před námi další nelehký úkol tyto finance efektivně 
a strategicky využít.

Velké téma, které mě osobně z pozice rektora nejvíce trápí, je 
spojené s výstavbou Centra přírodovědných a technických oborů. 
Mám na mysli zejména neustálé protahování a stále nové problémy 
bránící zahájení stavby. Vše máme připravené a stojíme na místě. 
Během dlouhého výběrového řízení na dodavatele stavby jsme 
zodpověděli desítky dotazů ze strany stavebních firem. V rychle 
rostoucí ekonomice České republiky, kdy se zvyšují mzdy ve všech 
sektorech hospodářství, dochází také ke zdražování cen všech sta
veb. Po téměř čtyřměsíčním výběrovém řízení na dodavatele stavby 
se do něho nakonec přihlásila pouze jedna stavební firma a nabídla 
cenu daleko převyšující naše disponibilní vyčleněné prostředky. 
Paralelně s tímto procesem stále probíhají jednání vedení univer
zity s vedením Spolchemie tak, abychom našli společný kompromis 
v dalším rozvoji obou sousedících institucí.

Navzdory rozsáhlé stavební a investiční činnosti na univerzitě 
musím o to výrazněji akcentovat, že univerzitu jako takovou nedě
lají projekty, stavby a investice. Univerzita je především o lidech, 
studentech, učitelích a dalších zaměstnancích. Univerzity v his
to rii vždy p ln ily  společenskou ro li ostrovů vzdělanosti, svobody 
a demokracie. To si stále více uvědomuji, a právě v této době mě 
velmi mrzí, že se nemohu z pozice rektora více a konkrétněji vyjad
řovat к  politickým tématům, к  celkovému aktuálnímu politickému 
dění v naší zemi. Osobně jsem velmi zneklidněný tím, jak šířením 
strachu mezi lidm i lze snadno dosáhnout moci a jak lze „kreativně“ 
nakládat se všemi pravidly a dokonce i  zákony. Jsem přesvědčený, 
že nyní sklízíme plody dlouhodobého přehlížení stále omílané, ale

bohužel jen předvolební priority, kterou je školství a vzdělávání 
ve všech jeho stupních.

Rád bych ale úvodník zakončil pozitivně a optim isticky. Pova
žuji za radost a čest v závěru roku poděkovat a pogratulovat řadě 
osobností, které ž ijí na univerzitě mezi námi. Zejména prof. Pavlu 
Janošovi, který v tomto roce převzal Cenu hejtmana ÚK za přínos 
ve vědě a výzkumu (a to po úspěšné prof. Pavle Čapkové v loňském 
roce). Další gratulace směřuje к  Ing. Danielu Bůžkovi, doktorandu 
Fakulty životního prostředí UJEP, který obdržel cenu Jean-Marie 
Lehna za chemii. Jedná se o vysoce prestižní ocenění, jehož 
význam se bezesporu odrazí v osobní kariéře tohoto mladého 
vědce. V našich řadách se pohybuje mnoho úspěšných sportovců. 
Za všechny jm enu ji dvě dámy, studentky, a to Evu Vrabcovou 
Nývltovou, která obrovsky zabodovala na nedávném newyorském 
maratónu, a Fabianu Bytyqi, která tvrdě obhajuje své boxerské 
titulové pásy. Nemohu také nezmínit podíl Vládi Brůny z Fakulty 
životního prostředí UJEP na senzačním objevu v Abúsíru, kde čeští 
egyptologové odkryli chrámový komplex staroegyptského faraona 
Ramesse II. Už jsme si také téměř zvykli, že studenti i pedagogové 
Fakulty umění a designu UJEP získávají celou řadu ocenění. Opět 
i v tomto roce nejen na Designbloku nezklamali, ba naopak. Při
vezli ceny z mnoha designérských soutěží. Nadšený jsem i z toho, 
že se nám letos podařilo prosadit se třemi publikačními výsledky 
v soutěži excelentních výsledků vědy a výzkumu. Všem jmenova
ným i nejmenovaným osobnostem, které šíří dobré jméno UJEP 
ve svých oblastech činnosti, patří mé opravdu velké a upřímné 
poděkování.

M ilé studentky, m ilí studenti, vážené kolegyně, vážení kolegové, 
přátelé, chtěl bych Vám všem poděkovat za Vaši práci a za vše 
dobré, co pro naši univerzitu vykonáváte. Zůstaňme p ři sobě a spo
lečně pokračujme v naší práci. V tomto hektickém období uspě
jeme, jen pokud budeme jeden druhému naslouchat a pro zdárný 
rozvoj naší univerzity potáhneme zajeden provaz.
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